
Zdravím všechny spoluobčany,
máme krásné babí léto, konečně s příjemnými teplotami ale-
spoň po ránu. Těch teplot si vlastně užíváme již od dubna, což
je alespoň pro mě příjemné. Méně příjemné je, když teploty a
sluníčko doprovází sucho, velké sucho. Snad se v nadcháze-
jících barevných podzimních dnech již dočkáme i nějakého toho
deště. Oproti loňskému roku a současnému suchu je však při-
jatelná úroda, ovoce taky. Tak je to jako každý rok, něco je ok a
něco není ok!
Co máme nového u nás v naší obci střediskové. Tak jsme se
konečně dočkali. Protipovodňová opatření, potřebná, ale za
poslední 2 roky spíše proklínaná, máme u konce. Mosty a lávky
mají být hotové do konce září. Na začátku mnohdy vypadá vše
poměrně jednoduše, což se postupem doby většinou změní,
když přijdou první problémy. A problémy u této stavby stejně
jako u většiny ostatních staveb také přišly:). Postupem doby
jsme zjišťovali, že projektová dokumentace opravdu nepatří ke
zcela povedeným a často se nám stávalo, že i sám projektant
kroutil hlavou nad tím, co drží v ruce. Nutno připomenout, že
tento člověk byl již třetí osobou, projektantem, co měl toto dílo v
ruce. Ten, kdo to všechno namaloval již v projekční firmě dávno
skončil a kolikrát jsme nad plány přemýšleli, co vlastně původ-
ně zamýšlel. Máme postaveno, asi někde mohlo být něco jinak a
lépe, co se ale dá dělat. Když jsme na kontrolních dnech celou
stavbu procházeli, tak jsme se snažili řešit problémy ku
prospěchu věci. Nemohl jsem ovšem vědět o každém detailu
nebo řešit to, co si sami vlastníci dotčených pozemků domluvili
s dodavatelem stavby. Konečné úpravy svých pozemků si měli
odsouhlasit vlastníci před podpisem písemného předání svých
pozemků. Sami jsme se třeba nad předáním obecních pozemků
dost dlouze a intenzivně dohadovali. Až se zazelená všude
tráva, tak celé dílo bude vypadat určitě jinak, ne tak děsivě jako
při vlastní stavbě. Mohli bychom také vodní tok, v místech kde
se to nabízí, doplnit břehy vhodnou zelení, keři, stromy, apod.
Teď na podzim by mělo ještě proběhnout čištění části potoka od
nánosů vzniklých při stavbě. Jsem sám zvědavý, jak to dopadne.
Podařilo se nám i papírově dokončit obě velké stavby ve Zhoři.
Jak na stavbu chodníku, tak i na stavbu komunitního domu
seniorů jsme již obdrželi závěrečné vyhodnocení akce (ZVA) s
odsouhlasením realizovaného projektu od poskytovatelů
dotací. Samozřejmě v posledních řádcích textu ZVA je uvedeno,
že toto rozhodnutí o schválení investiční akce nevylučuje další
kontroly a kontroly těchto kontrol ☺.
Letos máme, dopadne-li to ještě, dokončit opravu hasičské zbroj-
nice v Němčicích. Měla by být provedena izolace budovy,
výměna oken, zateplení objektu s novou fasádou a výměna vrat
v objektu původní zbrojnice. Kromě toho jsme obdrželi příslib,
registraci poskytnutí dotace na opravu místní komunikace od
silnice II/358 k tomuto objektu a pak i dále nazpět na silnici
II/358.
V rámci dotace z POV v letošním roce ještě současně opravíme
přístupovou komunikaci ke hřbitovu v Němčicích. Snad nám i
nadále bude přát počasí a všechno v termínech řádně stihneme.
Konečně jsem taky obdržel upravenou projektovou doku-

mentaci na hřiště ve Zhoři. Budu tedy žádat o vydání staveb-
ního povolení pro realizaci akce, kterou předpokládám v 1.
polovině příštího roku. No a tím bychom mohli mít ve Zhoři
splněny větší investice, zatím.
O kousek napřed jsme s tradiční obytnou zónou v Němčicích u
hřbitova. Tady mám již v ruce veřejnoprávní smlouvu, stavební
povolení, kde mi zbývá „jen“ oběhat podpisy dotčených insti-
tucí. Stejně jako u zhořského hřiště bychom i tuto akci chtěli rea-
lizovat v příštím roce, tzn. přes zimu provést výběrová řízení na
dodavatele staveb s dodatečným předstihem, abychom
nemuseli zhotovitele shánět během roku, což by bylo k všeobec-
ně známé situaci v našem stavebnictví značně problematické.
Určitě jste si všimli, že jsme konečně nainstalovali informační
systém v obci. Až vychytáme všechny mouchy, přispěje určitě
celkovému dobrému obrazu naší obce, jak pro místní, tak hlavně
pro přespolní.
Tady se nám letos konečně zdařila dlouho plánovaná oprava
pomníku padlých a křížku u hřbitova v Němčicích. Na tuto
stavbu jsme obdrželi dotaci od Pardubického kraje. V rámci
oslav 100 let od ukončení 1. světové války budeme mít i oba
památníky v důstojném stavu.
V současné době jsme se také dali do přípravných prací pro
podání žádosti o celkovou revitalizaci kulturního domu v
Němčicích. Měli bychom provést tradiční práce, opravu a
zateplení střech, zateplení fasády, výměnu oken a dveří, změnu
vytápění objektu, úpravu vzduchotechniky s rekuperací.
Pohráváme si také s myšlenkou na nástavbu nad restaurací,
kde by mohlo být cca 20 – 25 lůžek. Nebude to vůbec nic lev-
ného, a tak budeme opět žádat o dotaci.
Letos nás ještě čekají volby, komunální volby do zastupitelstev
obcí a měst. Myslím, že pro občany volby důležité, protože
svým přístupem a svými hlasy mohou ve svých lokalitách volit
konkrétní lidi, které většinou dobře znají a mohou tak ovlivnit
dění ve svém bydlišti. Ve větších městech je to už spíše o voleb-
ních stranách. Jak se říká, slibem nezarmoutíš, ale je těžké
následně pak svým slibům dostát, když se začnou následně
řešit v realitě. Není to tak jednoduché, jak to na první pohled
vypadá. Ale já myslím, že rozvoj obce je rámcově daný, víme co
máme a co ne a co a v jakém rozsahu potřebujeme. Kolikrát
bychom rádi něco realizovali, zvláště u větších projektů, kde to
bez dotace nejde. Jenže pak zjistíme, že zrovna ten náš nápad
nemá ve státě či kraji patřičnou prioritu či vhodnou dotační
výzvu, nebo je to postaveno tak, že si na potřebné dotační
prostředky nedokážeme sáhnout a jsme tam, kde jsme byli, zase
u svých nenaplněných slibů. Je třeba, jak se říká zůstat na zemi
a řešit problémy obce s rozvahou a bez emocí. Snad se nám to
po právě uplynulé 4 roky alespoň trochu dařilo. Hlavně bych
vás chtěl všechny požádat, abyste při volbách vyrazili odevzdat
své hlasy. Máme 4 kandidátní listiny, tak si tam snad vyberete
někoho, možná někdy s přimhouřením oka ☺, koho byste rádi
viděli v zastupitelstvu.
Závěrem bych Vám chtěl popřát příjemné prožití nadcházejících
podzimních dnů.

- Ing. Josef Racek, starosta obce
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zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
44/2018 – program zasedání pro den 20. 6. 2018. (8,0,0)
45/2018 – Závěrečný účet obce Němčice za rok 2017 v souladu se
zákonem č. 128/2000 Sb. o obcích a zákonem č. 250/2000 Sb. o
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů ve znění pozdějších
změn a doplňků a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením obce
za rok 2017 a to bez výhrad. (8,0,0)
46/2018 – schválilo v souladu s ustanovením § 43, zákona č. 128/200
Sb. zákona o obcích, ve znění dalších změn účetní závěrku obce se-
stavenou k 31. 12. 2017 bez výhrad, vč. začlenění HV – zisku
5.462.475,- Kč, a jeho převodu na účet nerozděl. zisku a ztrát z minu-
lých období. (8,0,0)
47/2018 – s ustanovením § 102, odst. 2, písm. q) zákona 128/2000 Sb.
zákona o obcích, ve znění pozdějších změn a doplňků, účetní závěrku
příspěvkové organizace Základní škola a mateřská škola Všeználek,
Němčice 114 sestavenou k 31. 12. 2017 a to bez výhrad. (8,0,0)
48/2018 – Rozpočtovou změnu č. 4 obce Němčice. (8,0,0)
49/2018 – zřízení věcné břemene ve prospěch provozovatele GasNet,
s.r.o. pro stavbu vysokotlaké regulační stanice umístěné na p.p.
1236/3 v k. ú. Němčice u České Třebové. (8,0,0)
50/2018 – změnu hranice katastrálního území mezi obcemi Němčice a
Vlčkov. (7,0,1)
52/2018 – od 1. 6. 2018 cenu vodného 26,- Kč/m3 a cenu stočného
39,- Kč/m3 (vč. DPH). (8,0,0)
53/2018 – odměnu starostovi ve výši 2 měsíčních odměn za zajištění
přípravy a realizaci projektu „B.j. 12 PB KODUS Němčice, Zhoř“ v
období od podání žádosti o dotaci v roce 2015 až po předložení
závěrečného vyhodnocení akce (ZVA) v roce 2018 a obdobně i za pro-
jekt „Chodník kolem silnice II/358 ve Zhoři v období 2015 až po
ZVA v roce 2018. (6,1,1)
54/2018 – Strategický plán rozvoje sportu obce Němčice na období
2018 – 2023. (6,0,2)
55/2018 – program zasedání pro den 8. 8. 2018. (8,0,0)
56/2018 – Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního programu: Obno-

va pietních míst věnovaných událostem a obětem I. světové války,
evid. Číslo: ORI18/23858 ve výši 80.000,- Kč. (8,0,0)
57/2018 – Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti IZ -12-
2000568/VB/2, Němčice, Zhoř, Správa silnic, nový sloup + NN na p.
p. 488/16 v k. ú. Zhoř u České Třebové. (8,0,0)
58/2018 – dvě smlouvy o spolupráci, zapůjčení a propagaci strojů a
zařízení se Zemědělským družstvem se sídlem ve Sloupnici. (8,0,0)
59/2018 – Smlouvu na umístění bezdrátových hlásičů na podpěrných
bodech vedení NN ČEZ Distribuce, na p. p. č. 963/1 a 381 v k. ú.
Němčice u České Třebové. (8,0,0)
60/2018 – PD za podmínky, že bude přístřešek umístěn min. 5 m od
hranice s obecním pozemkem směrem k RD, změnu lze realizovat
během stavby před dokončením stavby. (8,0,0)
61/2018 – stavební záměr, umístění a realizaci stavby: Modernizace
silnice II/358 Litomyšl – Česká Třebová na p. p. 458/11, 12 a 766/26
v k. ú. Němčice u České Třebové za účelem vydání stavebního povo-
lení. (8,0,0)
62/2018 – podání žádosti na revitalizaci, zateplení KD v Němčicích z
OPŽP. (8,0,0)

zastupitelstvo obce Němčice neschválilo:
51/2018 – žádost o příspěvek na podporu Linky bezpečí, z.s.. (8,0,0)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)

U s n e s e n í  Z a s t u p i t e l s t v a  o b c e  N ì m è i c e

1. Dokonèení protipovodòových opatøení
Určitě mi dáte všichni za pravdu, že jsme se všichni těšili na
den D, kdy budou dokončena protipovodňová opatření, nebu-
dou všude kupy hlíny, kamenů, prachu a kdy si v klidu budou
moci posedět na vlastní zahradě ti, na jejichž pozemcích vše
probíhalo. Vám všem patří dík za tu svatou trpělivost. Věřte, že
to leckdy bylo hodně těžké. Ale máme to za sebou, nyní proběh-
nou už jen menší dodělávky a čištění potoka a bude snad klid.
Velkým oříškem bylo uvedení pozemků do původního stavu,
vlastníci pozemků si hlídali ty své a mě připadl úkol hlídat ty
obecní. Tam jsem se snad dobrala k správnému cíli, od poldru
po čekárnu je to docela slušně upraveno, leckde je to lepší než to
bylo, dokonce jak zapršelo, tak se nám to začíná zelenat, jsme za
to rádi. Pokusili jsme se pozemky v areálu na Člupku už
trochu i ladit k připravované rekonstrukci objektů. Kde byly
lavičky, je zpevněná plocha dorovnaná k parketu a silnici u
sokolského stánku, kde se budou stavět skladací sety na sezení.
Bude dokončena oprava hřiště do konečného stavu a připravu-
jí se pro příští rok další nová sportoviště. Věřím, že společně s
hasiči uděláme náš areá zase super.
2. Informaèní systém
Konečně po 2,5 roce tady máme informační systém, mám z
toho radost, slyšela jsem už několikrát třeba od lidí odjinud,
kteří projížděli, vy tam máte nové cedule, to je dost a jako člu-
pečáka mě samozřejmě moc těší, že konečně víme, že Člupek
je. Dokonce i Pudilku víme, že máme. Samozřejmě se mi dosta-
lo i odezvy, k čemu to je, jen vyhazujete peníze. Je to po vsi
pěkné, dnes to mají všude, je to prostě standart.
3. Památník padlých
Určitě jste si někteří všimli, že je u hřbitova opraven památník

padlých, to je také moc dobře. V letošním roce by to byla hanba
kdyby tomu tak nebylo, bude možno tedy o to důstojněni osla-
vit 28. říjen.
4. KODUS
V Kodusu byla v tomto období vybavena společenská místnost,
takže už to konečně mají komplet a kolem domu byly osázeny
všechny k tomu určené plochy, přední zahrada ještě projde
úpravou v příštím roce.
5. Høištì Zhoø
Slibovala jsme Zhořákům hřiště, bohužel díky stavbě Kodusu to
zatím nedopadlo, tak jak jsme si mysleli, ale nebojte, již je
upraven projekt a nic nebrání tomu, aby hřiště bylo a ono bude!
6. Pozemek za prodejnou na Èlupku
Na Člupku máme ještě jedno hezčí místo a to pozemek za
prodejnou,, U studánky“, byla tam nevzhledná mokřina, která
se špatně udržovala, teď je to upraveno, zaseto, byla to opět
akce člupáci sobě.
7. Údr�ba veøejné zelenì
Myslím, že většina z vás mi dá za pravdu, že tak, jak je letos
udržovaná obec, to tady snad ještě nebylo, vidíte a pak, že ti
obecní kluci nic neumí!
8. Protipo�ární nádr�
Z několika stran jsem letos slyšela připomínky k nenapuštěné-
mu,, koupališti“ naši požární nádrži. Ano, bylo nadprůměrné
léto, bylo to prázdné tedy v nejmíň vhodnou dobu, ale samozře-
jmě se pracuje na najití cesty jak nádrž opravit, utěsnit, hledá se
dobré řešení za přijatelnou cenu, věřte, že nabídky dosahují až
750 tis Kč, a to je na naše poměry sakra dost.

- Milena Jilgová
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POZVÁNKA
na besedu s občany (do ročníku 1958)

v sobotu 20.10. od 13:30 hodin
v Kulturním domě v Němčicích.
Zveme občany i s jejich partnery.

- OÚ Němčice
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2.12. Obec Rozsvěcení vánoční stromu
15.12. 800 Obec Pohár ISCAREX

Bìhem léta
se v naší obci narodili

Horák Jonáš Zhoř
Hondl Marek Němčice

oslavili svá významná �ivotní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Uma Jindřich 95 let Zhoř
Pecháčková Hana 80 let Němčice
Pecháček Václav  80 let Němčice
Vaňousová Helena 75 let Člupek
Čejka Miroslav 75 let Zhoř
Hornišrová Věra 70 let Němčice
Kalousová Marta 70 let   Zhoř
Seklová Ivana 70 let Němčice
Macek Lubomír 70 let Člupek
Doležal Jaroslav 70 let Zhoř
Šplíchal Josef 65 let Člupek
Jasanská Jana 65 let Zhoř
Kovář Stanislav 65 let Člupek
Soukup Luboš 60 let Němčice

jsme se rozlouèili
Stráníková  Emilie Němčice
Vytlačil Jaroslav Němčice
Souček Emil Člupek

Spoleèenská kronika Kalendáø  akcíKalendáø  akcí
K u l t u r n í  d ù m

20.10. 1330 Obec Beseda s občany
27.10. KD Posvícenské kachny
28.10. KD Posvícenské kachny
11.11. KD Svatomartinské husy
17.11. SZMKT Likérkošt
30.11. Šlegl Obrazy z dějin obce Němčie (premiéra)

1.12. Šlegl Obrazy z dějin obce Němčie (1. repríza)

5.12. 1700 KD Mikulášská nadílka
7.12. Šlegl Vánoční koncert

21.12. 1900 KD Předvánoční tataráček
29.12. 1400 Sokol Turnaj ve stolním tenisu (pro místní neregistrované hráče)

31.12. 1000 SZMKT Silvestrovské vážení
19.1. Svatební veletrh na zámku v Litomyšli
20.1. Svatební veletrh na zámku v Litomyšli
1.3. SZMKT Maškarní ples
2.3. Masopust

22.9. 900 Sokol Turnaj Starších přípravek
23.9. 1600 Sokol Němčice - Kunčina/Mladějov (Starší žáci U15)

29.9. 900 Sokol Turnaj Mladších přípravek
7.10. 1530 Sokol Němčice - Dolní Újezd (Starší žáci U15)

14.10. 1500 Sokol Němčice - Opatov (Starší žáci U15)

28.10. 1400 Sokol Němčice - Morašice/Horní Újezd (Starší žáci U15)

S p o r t o v n í  a r e á l

S p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ù  Š l é g l
Léto v našem spolku bývá časem divadelních prázdnin a scházíme se
většinou až začátkem září na Oskarlech. Letos jsme ale měli v čer-
venci nemilé překvapení. Do kulisárny v suterénu Kulturního domu
nateklo velké množství vody, protože praskla voda právě nad tímto
skladem rekvizit a kulis. Bylo to velmi nepříjemné a stálo nás
to hodně sil vyklidit tyto prostory. Dík patří všem, kteří
přiložili ruku k dílu. Velký úklid, který následoval,
znamenal likvidaci všeho poškozeného a taky
vymalování celých prostor. Práci nám ztěžoval fakt,
že se tyto sklepní prostory obtížně větrají. Velké
štěstí bylo, že opona, která zdobila jeviště na naší
výstavě plakátů a fotografií v květnu, zůstala na
jevišti, jinak by byla zničena.

Letos v létě nás navždy opustil náš věrný přítel a
pamětník historie našeho spolku pan Jaroslav Vytlačil.
Loučení s blízkým člověkem je vždy bolestné pro rodinu,
přátele i kamarády. I pro nás, členy spolku, je odchod pana Vytlačila

ztrátou. Víme, že se už nevrátí čas, ve kterém strejček vzpomínal na
časy minulé, měl pro nás vždycky slovo povzbuzení a nikdy mu
nechyběl smysl pro humor. Zůstávají nám ale krásné vzpomínky a
příklad člověka, kterého vždy zajímalo, co se děje kolem nás a vždy

byl ochoten pomáhat druhým lidem.

Co plánujeme na podzim letošního roku?
Nacvičuje se nové divadlo, které bude mít premiéru

30. listopadu a reprízu 1. prosince 2018.
Před premiérou bude na Kulturním domě v Němčicích
odhalena pamětní deska k 150. výročí našeho spolku.

Pojedeme na zájezd do divadla, zatím je tajemstvím
kam a kdy.

7. prosince bude v našem Kulturním domě Vánoční
koncert, na kterém budou účinkovat Tomáš Benedikt

Sršeň – akordeon, Edita Adlerová – zpěv, Věra Mullerová
– klavír.

Srdečně zveme všechny občany na akce, které připravujeme.



k z amyš l e n í . . .

Země mluví
Viktor Dyk

Tvrdá matka byla jsem tobě.
Těžce chléb jísti dala.
Nehýčkala jsem robě,
muže jsem zraňovala.

Když prohlédly poprvé tvé oči vyjevené,
smutný se obzor před tebou šířil.

Mluvila jsem o ráně zasazené,
které čas neusmířil.

Na nás oba padal těžký stín,
matka tvrdá byla jsem, ty tvrdý syn.

Nepozdvihl jsi pro mne rámě.
S láskou jsi nepomyslil na mě.

Když vítr zahučel, zapraštěl mráz,
neslyšel jsi můj hlas.

A já přec mluvila, vidouc tvou psotu,
bídu, jež věčně tě štve.

A z úst mých zamlklých zaznělo tu:
Vezmi si své.

Těžké břímě nosím.
Přichází radost, nebo děs?

Slyšíš mne dnes?
Matka, syna prosím.

Haj si mne. Braň si mne. Neoslyš matky.
Haj si mne. Braň si mne. Ať shoří statky,

pole ať udupou, zničí.
Zítra zas símě vzklíčí.

Chystala jsem ti úděl, děcko.
Úděl jsem tobě chystala.

Chraň si mne. Haj si mne. V moci tvé všecko:
aby ztroskotala loď, anebo přistala.

Neoslyš slova varující:
Neprodej úděl za čočovici.

Třeba mne opustíš, nezahynu.
Ale víš, kolik sem přijde stínů?

Kolikrát pěst bude potomek zatínat
a syn tvůj kolikrát bude tě proklínat?

Nezahynu, věčna jsem,
ale žít budu s trapným úžasem:

kterak jsi zapomněl dědičný na díl?
Kterak jsi váhal a kterak jsi zradil?

Jak možno kletý čin provésti vědomky?
Sebe jsi zradit moh. Ale své potomky?

Dokavád dýchal jsi, proč ses vzdal?
Čeho ses bál?
Co je to smrt?

Smrt znamená jít ke mně.
Tvá matka země

otvírá náruč: možno bys jí zhrd?
Pojď, poznáš, jak je náruč země měkká

pro toho, který splnil, co čeká.
Prosím tě, matka tvá: Braň si mne, synu!

Jdi, třeba k smrti těžko jdeš.
Opustíš-li mne, nezahynu.
Opustíš-li mne, zahyneš!

PØIHLÁŠKA
Na besedu s občany (do ročníku 1958)

v sobotu dne 20.10. ve 13:30 hodin 
v Kulturním domě v Němčicích

Jméno, příjmení: ………………………………………………

………………………………………………..

Vyplněné přihlášky odevzdejte v kanceláři Obecního úřadu,
nebo do poštovní schránky na tato místa:

Obecní úřad, p. Ladislav Jilg, p.Olga  Miklová,
p. Věra Doležalová, p. Jaroslava Kodytková.

Uzávěrka je  12.10. 2018. Dodatečné přihlášky nejsou možné.
Účastnický poplatek 20,- bude vybírán na místě.

" "

Likérkošt 2018
Po krásném a teplém létě opět přebírá vládu podzim a my Vás
již tradičně zveme do kulturního domu na další ročník
Likérkoštu. Počasí bylo letos příznivé a urodilo se kdeco.
Máte-li tedy tajný rodinný recept na dobrý likér, neváhejte a
pochlubte se. Jako odměnu za 0,5l vašeho likéru budete moci
bezplatně ochutnat a ohodnotit vzorky  ostatních přihlášených
likérů.

Koštovat se bude 17.11. od 1400.

Vzorky likérů budou přebírat od 12.11. do 17.11. Josef Racek a František
Šauer. Těšíme se na Vaši účast a spolupraci

- SZMKT a KD

Spolek pro zachování

místních kulturních tradic



Na konci června se děti moc těšily na výlet do Pohádkového lesa, ve kterém ožily
pohádkové bytosti. Tentokrát cesta vedla zhořským lesem, byla pestrá a plná přek-
vapení. I když počasí bylo větrné a dopoledne i deštivé, výlet se nám vydařil. Potěšila
nás velká účast – přišlo 72 dětí. Dík patří spojeným silám pořadatelů, kterými byli
Ochotníci, Hasiči a Sokolové.

Máme za sebou horké léto, které dětem přineslo mnoho radovánek a zážitků. Čas dovo-
lených a prázdnin ale utíká rychleji, než bychom si přáli. Přesto se dál snažíme, aby se
děti po prázdninách vrátily do
příjemného prostředí školy.
Letos bylo pro děti velkým
překvapením krásně opravené
pískoviště a účelně upravený
prostor pod vahadlovými
houpačkami. Máme velkou
radost, že se podařilo začít s
revitalizací zahrady a věříme, že
budeme mít dost elánu a
finančních prostředků, abychom
mohli pokračovat v dalších
letech a zlepšit prostředí
zahrady tak, aby nabízela dětem
co nejvíce prostoru pro jejich
aktivity. Velký dík patří panu
Janu Karlíkovi, který práci
dokončil včas i přesto, že bylo
tak extrémní horko.

Nový školní rok už začal a ve
školce si zase zvykají nové děti. Tak jako každý rok se to bez stýskání po mamince
neobejde, ale víme, že si časem děti zvyknou a budou se těšit na nové kamarády.
Těšíme se z toho, že můžeme ještě chvíli chodit na nové pískoviště, budeme chodit na
hřiště i na vycházky. Těšíme se na divadlo v Litomyšli a také budeme celý podzim
jezdit na plavání do Litomyšle.

Čtenářům Zlatého pásku přejeme krásný podzim a posíláme obrázky pro radost.
- V. D.

Z p r á v i è k y  z e  š k o l k y



3. září jsme úspěšně zahájili nový školní rok, po prázdninách se nám
všichni žáci ve zdraví vrátili, ve školních lavicích jsme přivítali 13
nových prvňáčků a jednoho nového druháčka, školu bude tedy
navštěvovat 64 žáků. Náš pedagogický sbor posílila nová paní učitel-
ka Lucie Kocůrková, která bydlí ve Svinné a dlouhá léta pracovala
jako ředitelka na malotřídní škole v Semaníně. 

V letošním školním roce mohou naši žáci v odpoledních hodinách
navštěvovat tyto kroužky:

1. Hra na zobcovou flétnu
2. Keramika
3. Sportovní hry

4. Angličtina
5. Klub zábavné logiky a deskových her
6. Čtení hrou
7. Agroenvironmentální kroužek

V následujícím období dále plánujeme tyto akce: „Čínský den“,
plavecký výcvik, preventivní program „Stonožka“, internetovou
soutěž „Hravě žij zdravě“, slavnost ke 100. výročí založení republiky
(výsadba stromu, instalace lavičky, krátký kulturní program), Hal-
loweenskou diskotéku, návštěvu divadelního představení a další..
Takže s chutí do nového školního roku!

- Za pedagogický sbor Lydie Věnečková

C o  s e  u d á l o  v e  š k o l e

V loňském roce naše škola předkládala žádost v programu Erasmus+,
který umožňuje učitelům, ředitelům a jiným pracovníkům škol účastnit
se aktivit dalšího profesního rozvoje v zahraničí. Náš projekt s
názvem „Využití metody CLIL na 1.stupni ZŠ“ získal podporu, proto
jsem se o prázdninách mohla zúčastnit kurzu „Content and Language
Integrated Learning Course for Primary Teachers“ ve skotském Edin-
burghu. Kurz probíhal ve dnech 6.8.-17.8.2018 v jazykové škole
„EDINBURGH SCHOOL OF ENGLISH“. Vzdělávali jsme ve tříčlen-
né skupině – společně s paní učitelkou Norou z Budapešti a paní
učitelkou Irene ze španělské Pamplony.
Celým kurzem nás provázela zkušená lektorka Ruth. Po úvodních for-
malitách, vzájemném představení, popisu škol, ve kterých učíme, jsme
se hned pustili do práce. Hledali jsme odpovědi na otázky: Proč
používat metodu CLIL? Jaké faktory ovlivňují používání této metody?
Jaké jsou výhody výuky metodou CLIL? Následující lekce patřila
rozboru filmových ukázek využití metody v konkrétních hodinách.
Tato metoda, zjednodušeně řečeno, znamená zařazování a používání
anglického jazyka i v nejazykových hodinách a při běžných školních
činnostech. Každý den jedna z nás připravila ranní 2-3 „Warming up“
aktivity, které pro nás byly velkou inspirací (několik drobných her na
procvičení slovní zásoby, instrukcí, gramatických jevů a podobně). V
kurzu jsme se dále zabývali různými druhy inteligence a hledali jsme
aktivity pro poslech, komunikaci, čtení, psaní a osvojování slovní záso-
by, které by vyhovovaly žákům s různými typy inteligence, hledali

jsme způsoby, jak pro žáky připravit Actions story, jak integrovat AJ do
hodin tělesné výchovy, jak správně zadávat instrukce tak, aby byly
dostatečně srozumitelné a efektivní. Svoje poznatky jsme pak prakticky
zkoušeli na různých aktivitách. 
Dalším tématem byl „Classroom language“, kde jsme hledali co nejvíce
frází, které můžeme využít při každodenních činnostech v průběhu
celého školního dne, dále metody nácviku a procvičování nových
slovíček (např. labeling, videosongs, flash cards, matching games,
example sentences, repetition, context, competitive games..) Věnovali
jsme se i otázkám (concept questions), vypravování příběhů (storytel-
ing), nácviku správné výslovnosti a podobně. Měla jsem také možnost
poznat a porovnat různé vzdělávací systémy, velký rozdíl byl v časové
dotaci pro výuku angličtiny – např. ve Španělsku se děti učí angličtinu
už od 3 let, v Maďarsku zase vznikají státní bilingvní školy, kde se
některé předměty – přírodověda, tělesná výchova, výtvarná výchova
apod. učí pouze v angličtině. Zkušenost to byla rozhodně zajímavá,
byla pro mne velkou motivací a inspirací do další pedagogické práce.

- Lydie Věnečková

Letos po druhé probíhal letní tábor pro děti pod záštitou obce Němčice.
Ve 4 týdnech se nám letos prostřídalo 87 dětí. Úctyhodné číslo. To
snad svědčí o tom, že akce je přínosem pro rodiče a děti tam chodí
rády. Máme šikovné instruktory, kteří připravili super programy na
jednotlivé týdny.

Program jednotlivých týdnů tábora 2018
1. týden - Dovolená v Karibiku – Poznávání místní kultury, historie a
osob. (Palmy, moře, slunce apod. nejsou zahrnuty v ceně zájezdu)
2. týden - Cesta kolem světa – Každý den jiná země a k ní charakteris-
tický sport.
3. týden - Škola kouzel – Staň se žákem nebelvírské koleje ve Škole
čar a kouzel v Bradavicích a hraj ve Famfrpálovém družstvu.

4. týden - Šikulové – Tvořivá práce, zručnost, prolnutá zdravým
pohybem a zdravou výživou.

V každém týdnu čekala na
děti i nějaká odměna, jed-
nou poklad, jednou
medaile, diplomy, dokonce
i tablo máme.

Děti byly spokojené,
užívaly si jednotlivé pro-
gramy. Velkou výhodou
našeho tábora je zázemí.
Opět jsme využili náš
sportovní areál, který je
tomu jako ušit na míru.
Při letošním vedru bylo
kam se schovat a správce
nám opět vždy na chvilič-
ku pustil závlahy, a tak se
děti zchladily a užily si
trochu vodních radovánek.
Dalším benefitem je
stravování, děti se mohly
stravovat v jídelně našeho
zemědělského družstva,
vyšli nám vstříc i s větším

L e t n í  d ì t s k ý  t á b o r  2 0 1 8



Pohyb mláde�e v Nìmèicích
Jsme půl roku před oslavou 9. narozenin práce s mládeží ve
sportovních kroužcích. Jak jsme vás informovali v posledním čísle,
překročili jsme milník 4. kategorie fotbalových družstev. Po
ukončených prázdninách se nám rozbíhá školní povinnosti a kroužky,
které vyplňují dětem volný čas. Naše ZŠ nabízí širokou nabídku
kroužků v rámci vyučování a družiny. Dovolte nám, nabídnout
sportovní aktivity TJ Sokol Němčice:

MŠ – cvičení nejmenších dětí ze školky. Iveta Tkadlečková s Janou
Marouskovou pro vás připravují zajímavou nabídku a hlavně přek-
vapení spojené s novými herními prvky pro maximální vydovádění a
zážitek ze sportu, viz samostatný článek k MŠ.

Přehazovaná – cvičení Dany Urbánkové má své místo v obci s volej-
balovou tradicí. Míčové hry a obecné pohybové návyky s prvky koor-
dinace jsou skvělým zpestřením pro nevýkonnostní sport a zábavu.
Věková hranice pro toto cvičení končí 5. třídou.

Stolní tenis – před rokem se kolem Václava Chocholy a Milana
Kopeckého podařilo najít pár dětí, které si docházely jednou týdně
„zapinkat“, slabinou jsou prostory v KD, přesto máme první vlaštovku
v dalším družstvu. Pinec pro mládež bude spuštěn během
října/listopadu, budete včas informováni.

U9 mladší přípravka – pro děti ročníku 2010 až 2013, máme k
dnešku 17 dětí, trénujeme úterý a pátek, čekají nás 2 měsíce turnajů po
okresu Ústí n. O. až do konce října. Přes zimu plánujeme jeden trénink
týdně se zaměřením na koordinaci, obratnost a práci s míčem. Trenéři
Lukáš Pavliš a Vojta Stráník.

U11 starší přípravka – pro děti ročníku 2009 a 2008, máme k dnešku
15 dětí, trénujeme úterý a pátek, stejně jako U9 nás čeká 7 podzimních
turnajů po okresu. Trenéři Tomáš Mikl a Vláďa Pavliš.

U13 mladší žáci – čtyři hráči ročníku 2007 a slečna 2006 hrají v souk-
lubí Rybník-Němčice okresní soutěž, v kalendáři je čeká sedm zápasů
na okresních trávnících, tréninky úterý a čtvrtek, kombinace tréninků v
Rybníku a s U15 v Němčicích. Trenéři Lukáš Pávek a Jirka Pecháček.

U15 starší žáci – hrajeme ve 3 ročnících 2006 až 2004, k dnešku
máme 17 hráčů a jednoho hráče na hostování v Litomyšli. Němčické
A-čko, jak by se tým mohl nazvat, hraje na podzim 9 zápasů. Trenéři
Petr Vytlačil, Jirka Beran a David Kulhavý.

U17/U19 dorost – v této kategorii máme 2 kluky v Jiskře Litomyšl a
2 kluky jsme po domluvě s klubem České Třebové dali na hostování
hrát ČDD (Česká divize dorostu).

Velkou radost nám dělají talentovaní hráči, kterým chceme umožnit
růst. Již čtyři naši hráči se ucházejí o zařazení do okresních a kra-
jských výběrů. Přejeme jim hodně úspěchů, splnění cílů a hlavně pevné
zdraví. Stejně jako všem členům našeho sportovního klubu, trenérům i
rodičům.

Smyslem tohoto článku bylo v novém školním roku popsat šířku nabíd-
ky sportovních aktivit, na které dochází stovka dětí naší obce a okolí.
Bohužel v době uzávěrky Zlatého pásku nemám mnoho výsledků fot-
balových zápasů a turnajů. Nu co, přijděte se podívat na hřiště, nebo
přiveďte svou ratolest do tělocvičny si zaskákat přes žíněnku, či si do
KD pinknout s pálkou.

- Lukáš Pavliš
Předseda TJ Sokol Němčice z.s.

www.pripravka.unas.cz
…. dotkněte se našich příběhů …

S p o r t   -   V o l n ý  è a s

počtem strávníků. Moc děkuje za tuto službu, bylo tu super. Dokonce i
víc než super, více méně všem chutnalo, ona strava z jídelny pro velké
je malinko jiná, a tak děti dlabaly i to, co údajně ve školní jídelně
nejedí. Vaříte prostě ve Sloupnici dobře! 

Celý letošní tábor byl směrován do pohybu. Děti ho moc během škol-
ního roku nemají, tak si to vynahradily o prázdninách. Jen nám trochu
nepřítelem bylo počasí a to opačně, než by se zdálo. V teple se také
nedá dělat vše, co by se chtělo. Některé děti po příchodu domů usnu-
ly, no ruku na srdce, to se myslím povedlo i nám dospělým. Snažili
jsme se hlídat pitný režim, používali ochranné prostředky proti slunci.

Díky Bohu se nestal žádný úraz, jen nějaké to štípnutí vosou a drobné
odřeninky. 

Tak prázdniny 2018 máme za sebou a je zase nový školení rok. Moc
děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci tábora, dále ZD Sloupnice
za stravování a super servis, naší škole za zapůjčení her ze školní
družiny a samozřejmě vám rodiče za vaši důvěru. Vám děti přeji, ať
vám ten školní rok rychle uteče, ať ho máte v pohodě a už teď se
můžete těšit na prázdniny v roce 2019, kde pro vás určitě zase
připravíme prima program se spoustou zážitků.

- Za organizační tým Milena Jilgová
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Radost z fotbalu a skvìlá parta
Těžko vystihnout atmosféru dvoudenního Fotbalového kempu
Němčice 2018, který se konal 18.-19. srpna. Přihlásilo se a do
jednoho hráče se sešlo hned 49 dětí, o které se staral 12členný
tým trenérů. Skvělé zázemí pitného režimu a pestrého jídel-
níčku zajišťovala čtyřčlenná skupinka maminek a nepostra-
datelný Víťa Klobasovič v bufetu.
Hned sobotní ráno naši trenéři předali pomyslné žezlo
(trenérskou píšťalku) pěti profesionálním trenérům Pardubic-
kého kraje, kteří předvedli atraktivní trénink nejen pro naše
hráče, ale i pro trenéry, rodiče a všechny, kteří se přišli podívat.
Součástí programu „létajících trenérů“ byla i přednáška na
téma výběrů talentovaných hráčů na úrovni okresu, krajských
akademií a reprezentace.
Celé dva dny byly naplněny tréninkovými jednotkami ve
věkových kategoriích a soutěžemi ve věkově namíchaných
týmech. Cílem byla spolupráce, komunikace a respek-
tování. Fotbalové kvízy, šipkovaná, stavba výškové

budovy Bořka stavitele, dovednostní soutěže, koupání v
olympijském bazénu s Vendou Chňapíkem, 100 zmrzlinových
kornoutů a skvělý servis jídla a pití. Na takovýto víkend děti
jen tak nezapomenou. Ač jsme navýšili počet dětí z 30 na 49,
podařilo se nám vše zvládnout i za teplého počasí, jaké bylo.
Nakonec vyhráli všichni, protože všichni vydrželi celé dva dny.
Důkazem bylo nadšení během nedělního rána, kde i přes únavu
všichni nastoupili na trávník s nadšením, úsměvem a
očekáváním, co bude v dalším programu. Známkou dobře
odvedené práce byl úsměv a skvělá atmosféra po celý víkend.
Velké díky patří děvčatům z KD, která pro nás zajišťovala
obědy, ZD za azyl v podobě výdeje sobotního oběda, holkám
(maminkám) za skvělý servis, trenérům za dlouhodobou práci
a rodičům za důvěru.
Na závěr citace zpětné vazby jednoho z rodičů: „chci poděko-
vat za celý kemp od super organizace po to nejdůležitější a to

jsou spokojeny děti“. K tomu není co dodat.
- Vaši trenéři

Cvièení MŠ
….. prázdniny uběhly mílovými kroky a my bychom se po prázd-
ninách opět rády scházely na pondělní cvičení MŠ. Cvičit začínáme od
pondělí 24.9. od 1545. Vzhledem k tomu, že o cvičení MŠ je stále
zájem, byl nám schválen nákup nových pomůcek a tak cvičení bude
zase o něco pestřejší a barevnější. Už teď se těšíme na hry s velkým
barevným padákem, cvičení na bosu a s gymnastickými stuhami. No

prostě máme co nabídnout ☺
A protože čím více dětí, tím více legrace, motivace a soupeřivosti,
budeme rády, pokud do našeho cvičení MŠ budeme moci přivítat nové
malé příznivce pohybových aktivit. Sledujte vývěsky, objeví se
letáček ukázkové hodiny pro maminky, které by se chtěly přijít podí-
vat a společně si s námi a dětmi zacvičit.

Pěkné podzimní dny přejí
Jana Marousková a Iveta Tkadlečková  


